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31 300 Beli Manastir 

 

Zapisnik 

 

    Sastanak LAG-a Baranja  

 

 

Datum održavanja : 
 

09.08.2012. , početak u 19 sati 

  

Mjesto održavanja :   
 

Općina Draž, vijećnica 

  

Tema :   Izrada Lokalne razvojne strategije (LRS) LAG-a Baranja 

       

       

 

Dnevni red sastanka: 

 

1. Predstavljanje članova LAG-a (tko je tko; razmišljanja i iskustva; važnost uključivanja 

ključnih dionika) 

2. Važnost izrade LRS LAG-a Baranja 

3. Aktualnosti vezano za LAG-ove u RH 

4. Postojanje podloga za izradu LRS u vidu postojećih dokumenata  

5. Važnost definiranja pravaca razvoja mikroregije 

6. Sljedeći koraci: što je potrebno za proces izrade LRS 

 

 

 

      Prisutni predstavnici  LAG-a Baranja i Udruge Slap:  Janoš Seleši, Ivan Doboš, 

Lidija Dabić, Stanko Dabić, Jakob Kajtar , Gordana Stojanović      

 

      Prisutni predstavnici općine Draž: Stipan Šašlin - načelnik, Pavle Škulac, Anita 

Šanta, Valentina Šovakov,   

 

      Ostali sudionici sastanka – potpisna lista u prilogu 



       

      Sažetak sastanka:  

    

Sastanak je otvorio Stipan Šašlin, načelnik općine Draž. On je na početku sastanka 

predstavio članove LAG-a Baranja. Naglasio je kako Općina Draž ulaže veliki trud u svoj 

razvoj, da potencijali postoje ali su jedinica lokalne samouprave s malim fiskalnim 

kapacitetom što ograničava njihov razvoj. Nada se da će proces izrade lokalne razvojne 

strategije Baranje biti dodatni doprinos razvoju općine Draž.  

Janoš Seleši, predsjednik LAG-a Baranja upoznao je nazočne s radom udruge LAG Baranja 

i LEADER metodom te ukratko predstavio proces izrade lokalne razvojne strategije 

Baranje. 

Gordana Stojanović iz Regionalne razvoje agencije-RRA je kao vanjski konzultant Udruge 

za kreativni razvoj "Slap" iz Osijeka upoznala je prisutne o potpisanom ugovoru za izradu 

zajedničke lokalne razvojne strategije Baranje s udrugom "Naši ljudi" iz Mađarske iz 

sredstava EU fondova iz IPA programa prekogranične suradnje Mađarska-Hrvatska. Ona je 

obavila prezentaciju o procesu izrade Lokalne razvojne strategije Baranje, te upoznala 

prisutne o aktualnostima vezano za LAG-ove u RH i postojećim podlogama koje su osnova 

za izradu lokalne strategije razvoja Baranje. Prisutni su upoznati o važnosti definiranja 

pravaca razvoja mikroregije u budućem razdoblju, osobito nakon ulaska RH među članice 

EU. Nakon prezentacije prisutni su pozvani da se predstave ostalim osobama na sastanku i 

upoznaju kojoj organizaciji pripadaju, te kako oni i njihova organizacija vide moguće 

pravce razvoja za općinu Draž . Uslijedila je diskusija.  

U diskusiji su sudjelovali: Andrija Šanta, Vinko Matijević, Adam Balatinac, Matija 

Tadijanov, Stipo Golubov, Stipan Šašlin, Pavle Škulac, Janja Čeliković, Marija Čapo, Eva 

Balatinac. 

Andrija Šanta je vlasnik OPG-a iz Podolja. Bavi se pretežito ratarskom proizvodnjom. U 

svojoj diskusiji ističe kako se hrvatski poljoprivrednici trebaju dobro pripremiti za ulazak u 

EU i ilustrira to primjerima iz susjedne Republike Mađarske gdje danas nemaju dovoljno 

proizvođača svinja. Ističe da je veliki problem što se danas pod poljoprivredom misli samo 

na ratarsku proizvodnju dok je stočarska proizvodnja u Baranji potpuno uništena. 

Vinko Matijević iz Gajića, vlasnik je OPG-a koji se bavi isključivo ratarskom 

proizvodnjom. Do sada se bavio stočarskom proizvodnjom, ali je odustao zbog nestabilnog 

tržišta i cijena koje se mijenjaju u vrlo kratkom roku. Pokrenuo je projekt izgradnje vlastite 

mješaonice stočne hrane, ali je zbog nedostatka financijskih sredstava stao s projektom. 

Hrvatski poljoprivredni proizvođači su trenutno u teškom položaju i morat će se prilagoditi 

zahtjevima EU jer će u suprotnom propasti. Planira se svojim projektima uključiti u proces 

izrade lokalne razvojne strategije Baranje.  

Adam Balatinac, vlasnik je OPG Ranč koji se bavi stočarskom proizvodnjom rasplodnog 

podmlatka po sistemu krava-tele. On osobno nema problema s plasmanom svojih proizvoda 

i potrebna su mu dodatna ulaganja u genetiku. Planira se uključiti u proces izrade lokalne 

razvojne strategije Baranje svojim projektima. 

Matija Tadijanov je direktor poduzeća Zeleno zlato d.o.o. Draž koje se bavi preradom 

ratarskih kultura i proizvodi peletiranu djetelinu i druge vrste stočne hrane. Drži kako je 
hrvatske poljoprivrednike potrebno dodatno educirati prije ulaska u EU, jer se ulazi na 

veliko tržište gdje vladaju drugačiji principi proizvodnje i poslovanja, te je potrebno da 

poljoprivrednik bude menadžer. 

Stipo Golubov, direktor Poljoprivredne zadruge Topolje, u svoj diskusiji ističe da je 

zadrugarstvo u Baranji i RH palo na niske grane, te da mi trebamo ponovno otkriti i 

obnoviti principe zadrugarstva. Belje više nema organiziranu službu za kooperaciju kao što 

je imalo nekada. Postavlja pitanje je li Belje član LAG-a i koja je strategija Belja. Naglašava 



da u Baranji sve ovisi o Belju. Je li Belje predstavilo svoju strategiju za idućih 10 godina?       

Gordana Stojanović ističe da je Belje član LAG-a, ali da postoji velika razlika između 

Belja i malih proizvođača. Belje je veliko poduzeće koje posluje na drukčijim principima i 

oni će se sami snaći na tržištu. Za njih nisu namijenjena sredstva LEADER procesa. 

Sredstva fondova EU za ruralni razvoj namijenjena su prvenstveno malim proizvođačima 

radi poboljšanja njihove konkurentske sposobnosti na tržištu i poboljšanje uvjeta života u 

ruralnim sredinama.  

Stipan Šašlin, načelnik općine Draž, u svojoj diskusiji ističe da su prioriteti Općine Draž 

razvoj poljoprivrede i zadrugarstva, navodnjavanje, podizanje razine proizvodnje voća i 

povrća jer postoje vodni resursi, razvoj turizma za što postoje resursi u Batini,  na Zelenom 

otoku i  na Puškašu, te gospodarska eksploatacija pijeska iz rijeke Dunav. 

Pavle Škulac, predsjednik Turističke zajednice Draž, ističe da na području općine postoje 

32 ležaja što je jako malo, osobito ako se zna kolike potencijale za razvoj turizma ima 

Batina i Zeleni otok s rijekom Dunav.  

Janja Čeliković, vlasnik OPG Čeliković iz Gajića  koje se bavi pružanjem turističkih 

usluga, ističe kako je žurno potrebno poduzeti mjere da se zaštite autohtone tradicijske kuće 

i vinski podrumi u Baranji, a naročito u Batini jer oni predstavljaju visoku tradicijsku 

vrijednost. Navedene kuće i podrumi se ne održavaju i nalaze se u derutnom stanju. Umjesto 

da ih obnovimo i njima se dičimo jer ćemo imati što pokazati svojoj djeci i turistima, mi ih 

puštamo da propadnu i snize cijenu ostalih nekretnina u neposrednoj blizini. Predlaže se da 

u lokalnu razvojnu strategiju Baranje svakako uvrsti projekt zaštite autohtonih baranjskih 

kuća i vinskih podruma. 

Marija Čapo, vlasnica je OPG iz Batine. Bavi se proizvodnjom domaće hrane po 

tradicionalnih receptima. Priprema projekt za pružanje usluga smještaja turistima i svojim 

projektima će se uključiti u izradu lokalne razvojne strategije Baranje. 

Eva Balatinac je nastavnica u osnovnoj školi u Dražu. Voditelj je projekata „Baranjska 

kuća“ u Topolju, „Baranjske umjetničke kolonije“ i „Baranjski bećarac“. U svojoj diskusiji 

ističe značajne kulturne resurse kojima raspolaže općina Draž i Baranja koji nisu do sada 

pravilno vrednovani. Predlaže da se pokrene sveobuhvatan projekt vrednovanja baranjske 

kulturne baštine na području književnosti, slikarstva, arhitekture i drugih umjetničkih 

područja koje predstavlja značajno ne samo kulturno nego i turističko blago Baranje.   

 

Gordana Stojanović i Janoš Seleši upoznali nazočne o idućim koracima i što je potrebno 

učiniti u idućem razdoblju za proces izrade lokalne strategije razvoja Baranje.    

 

Dovršeno u 20,15 sati. 

         

       Zaključci sastanka : 

 

1. Ustanovljeno je tko su ključni dionici za razvoj LAG-a i naglašena je potreba šireg 

uključivanja  

2. Mogući Pravci razvoja za općinu Draž su razvoj poljoprivredne proizvodnje i 

stočarstva, razvoj zadrugarstva, navodnjavanje, proizvodnja voća i povrća, 

gospodarska eksploatacija pijeska iz Dunava, razvoj turizma u Batini, na Zelenom 

otoku i Puškašu,  zaštita autohtonih tradicijskih kuća i vinskih podruma Baranje i 

njegovanje kulturne baštine i tradicijskih običaja. 

3. Razmijenjene su aktualne informacije kako teče proces vezano za LAG-ove na 

nacionalnoj razini, a u kontekstu pristupanja RH u članstvo EU 

4. Dogovoreno je korištenje svih dosad izrađenih dokumenata s područja mikroregije, 

ŽRS-a, i drugih dokumenata, radi bržeg prikupljanja informacija potrebnih za 



strategiju 

5. Podijeljeni su zadaci vezano za „temeljnu analizu“ (uvodni dio strategije koji pruža 

ključne informacije o samom  području) – Pavle Škulac kao koordinator u Općini 

Draž omogućiti uvid u sve potrebne podatke za Draž koji će se koristiti za izradu 

lokalne razvojne strategije Baranje, a Valentina Šovakov, Anita Šanta i Martina 

Terzić će s ostalim članovima istraživačkog tima pribaviti sve potrebne podatke iz 

Općine Draž za izradu lokalne strategije razvoja Baranje, te podijeliti anketne 

upitnike i pomoći u njihovom ispunjavanju zainteresiranim poduzetnicima i 

predstavnicima civilnog sektora u predstavljanju svojih projektnih ideja.  

6. Na sljedećem sastanku biti će rađena analiza potreba i sektorska SWOT analiza (za 

područje poljoprivrede i ruralnog razvoja svakako)  

 

 

 

 

Zapisnik sastavila: 

 

Lidija Dabić 


